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Protokoll fört vid pensionärsrådets sammanträde den 5 februari 2013 
 

Justerat den 5 februari 2013 

  

 Godkänt via e-post 

Marianne Svensk    Gunnar Carlsson 

                        

Plats: Förvaltningen, Besökrum 1 

Tid: Kl. 10.00-12.00 

 

Närvarande 

Marianne Svensk ordförande PRO 

Kerstin Svenson vice ordförande SPRF 

Eiwor Arthursson ledamot PRO 

Valter Lund  ledamot PRO 

Gunnar Carlsson ersättare/ledmot SPF 

 för Rolf Lindquist SPF 

Bertil Wretlund         ersättare                      PRO 

Bertil Andersson ersättare PRO 

 

Förvaltningen 

Yvonne Goldberg  avdelningschef för personalfrågor och utförare inom äldreomsorgen 

Ingrid Widebäck  avdelningschef för social omsorg 

Anneli Rydström  sekreterare   

 

Förhinder 

Lars Åsberg ledamot SPF 

Rolf Lindquist  ledamot  SPF  

Bo Almén ersättare  SPF 

 

 

§ 1. Sammanträdets öppnande 

Ordförande hälsade välkommen till dagens sammanträde och förklarade mötet 

öppnat.  

 

§ 2. Förslag till dagordning 

Dagordningen godkändes.  

 

§ 3. Utseende av justerare 

Marianne Svensk och Gunnar Carlsson utsågs att justera dagens protokoll. 

 

§ 4.  Val av ordförande och vice ordförande 

Marianne Svensk PRO omvaldes som ordförande och Kerstin Svenson SPRF omvaldes 

som vice ordförande, enligt majoritetsbeslut.  
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Gunnar Carlsson SPF framförde att SPF och PRO:s ersättare ville bordlägga frågan till 

nästa sammanträde, då rådet inte var fulltaligt vid dagens sammanträde.  

 

Då fyra ledamöter/ersättare var emot bordläggning mot tre som ville bordlägga, 

beslutades omval av ordförande och vice ordförande, enligt majoritetsförslaget. Även 

om frågan beslutas vid nästa sammanträde blir utfallet detsamma, enligt Marianne 

Svensk. 

 

SPF:s uppfattning är att ordförandeposten och vice ordförandeposten ska innehas av de 

två största pensionärsorganisationerna PRO och SPF. SPF har också en väl utvecklad 

verksamhet i stadsdelen, vilket inte SPRF har. Dessutom är det inte lämpligt att vice 

ordföranden endast är ersättare i rådet. Det är också viktigt att få insyn i pensionärsrådet 

arbete, bl.a. genom ordförandens och vice ordförandes deltagande i arbetsgruppen med 

polisen, menade Gunnar. 

 

Marianne Svensk informerade att förutom det möte som Kerstin Svenson deltog på har 

inget mer möte hållits med denna arbetsgrupp sedan den tidigare vice ordförande 

slutade. Pensionärsrådet har också tagit del av Kerstin Svensons skriftliga rapport från 

förra mötet. 

 

Enligt instruktionen för stadsdelsnämndens pensionärsråd utser pensionärsrådet inom sig 

ordförande och vice ordförande. Pensionärsrådet frågade om förvaltningen hade några 

synpunkter på pensionärsrådets val av ordförande och vice ordförande. 

 

Förvaltningen hade inga synpunkter.  

 

§ 5. Anmälan av protokoll 

 

 Pensionärsrådet 2012-12-11 

 Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 

 

 Rådet för funktionshinderfrågor 2012-12-05 

 Pensionärsrådet tog del av rådets protokoll, som lades till handlingarna. 

  

 Stadsdelsnämndens protokoll 2012-12-13 

 § 3 Verksamhetsplan och budget 2013  
Pensionärsrådet stödjer reservationen från S och V, såsom 

att en bemanningsgaranti med lägsta bemanning för äldreboendena tas fram, 

att kravet på att administrationens andel av de totala kostnaderna ska minska/tas bort, 

att det behövs flera billiga hyresrätter som låginkomsttagare och unga har råd med, 

att det finns offentliga lokaler för kultur och föreningsliv i stadsdelen, 

att nya bostäder byggs på lämpliga platser och att medborgarnas kunskaper och 

synpunkter tas till vara, 

att de äldres självbestämmande och behov ska styra insatserna, att de äldre ska vara 

nöjda till 100 % med den hjälp de får, 

att Fixartjänsten utvidgas och även gäller mellan 67 år och 75 år, 

att den fortsatta konkurrensutsättningen stoppas samt 

att snöröjningen måste förbättras. 

 

 § 4 Redovisning av utredningsuppdrag om Trekantens servicehus 
Pensionärsrådet stödjer reservationen att lägenheterna i första hand ska upplåtas till 

servicehusboende genom en generösare biståndsbedömning. Pensionärsrådet anser 

att stadens riktlinjer behöver ändras, så att fler äldre ges möjlighet att bo på 

servicehus, om man önskar det.  
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 § 5 Förslag till ledningssystem för systematiskt kvalitetsarbete 

Pensionärsrådet tycker förslaget om att tillföra indikatorer för nutrition, 

trycksår och särskilt för fallskador, är bra. 

 

Förvaltningen informerade att detta är viktiga och prioriterade områden där 

mätningar genomförs.   

 

Förvaltningen föreslog att Agneta Blomkvist, medicinskt ansvarig sjuksköterska 

(MAS), inbjuds till nästa sammanträde för närmare information. 

 

 § 7 Förlängning av avtal med Svensk Markservice om parkskötsel 

Pensionärsrådet undrade om snöröjningen ingår i avtalet. Förvaltningen återkommer 

med svar. 

 

 § 10 Tryggheten i stadens parker 

Det saknas belysning vid Trekanten. Pensionärsrådet stödjer därför uttalandet om att 

tryggheten behöver ökas genom bättre belysning vid Trekanten. 

 

 § 15 Programsamråd för Aspudden och Midsommarkransen 

Pensionärsrådet framförde att man är emot att grönområden tas i anspråk vid 

nybyggnationer. Detta sker alltför ofta, vilket är synd. 

 

Anmälan av protokoll från KPR 2012-12-04 och 2013-01-15 

Pensionärsrådets ställer sig bakom KPR:s förslag om att reglerna ändras så att en 

person som får ett biståndsbedömt äldreboende får tidsfristen för att tacka ja till 

aktuellt boende förlängt från sex dagar till fjorton dagar.  

 

Pensionärsrådet anser liksom KPR att representanter från KPR bjuds in till 

beredande arbete vid framtagning av förfrågningsunderlag för alla centrala 

upphandlingar som berör äldreomsorgen. Det är viktigt att de ges möjlighet att 

komma in tidigt i processen, menade pensionärsrådet. 

 

Pensionärsrådet önskar också ta del av trafikkontorets rapport om 

trafikolycksutvecklingen i Stockholm. 

 

Pensionärsrådet ställer sig bakom KPR:s yttrande om att meddelarfriheten bör vara 

lika i kommunal och privat verksamhet. 

 

Pensionärsrådet anser liksom KPR att beslut bör fattas som medger att kommunala 

utförare inom äldreomsorgen får utföra så kallade tilläggsbeställningar i likhet med 

vad som gäller för privata utförare. Därmed skulle större likhet i 

konkurrenshänseende uppnås.  

 

§ 6. Aktuell information från stadsdelsförvaltningen 

 

Trekantens servicehus 

Yvonne Goldberg informerade att Arbetsmiljöverket besökt Trekantens servicehus 

den 21 januari för att se hur det har gått med ombyggnaden av 31:an. Tre boende 

visade sina lägenheter. Arbetsmiljöverket konstaterade att badrummen var åtgärdade 

utifrån arbetsmiljökraven. 
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Enhetschefen har fått i uppdrag att genomföra riskinventering i två lägenheter. 

I den ena lägenheten har den boende ställt in ett bord i badrummet. En 

riskbedömning behöver göras utifrån ett ev. ökat omvårdnadsbehov. 

I den andra lägenheten finns en tvättmaskin. Även här ska en riskbedömning göras, 

utifrån ett ev. ökat omvårdnadsbehov. 

 

§ 7. Ärenden till stadsdelsnämnden 2013-02-07 

Pensionärsrådet gick igenom ärendena till stadsdelsnämnden.  

 

Ärende 2: Medborgarförslag om Axelsbergs aktivitetsområde 

Pensionärsrådet protesterade mot medborgarförslaget och menade att detta inte är 

lämpligt eftersom det är ett viktigt promenadområde. 

 

Ärende 4: Fiberoptik, koppartråd och trygghetslarm 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter. 

 

 Ärende 5: Verksamhetsberättelse och bokslut 2012 

Pensionärsrådet undrade vad nivå 14 i hemtjänsten innebär. Ingrid Widebäck 

informerade om att det innebär att personen har ett omfattande hjälpbehov med flera 

insatser. Inom hemtjänsten finns det 18 omsorgsnivåer/ersättningsnivåer. 

Hemtjänstutföraren får sin ersättning utifrån detta. 

 

Pensionärsrådet framförde att det är viktigt att läkemedelsgenomgångar genomförs. 

Denna fråga tas upp med MAS vid nästa sammanträde. 

 

 Fråga kom också upp om hur de äldre får information om Seniorhälsans verksamhet. 

Marianne Svensk berättade att på Hövdingagården träffas 

pensionärsorganisationerna och Seniorhälsan en gång i månaden för planering, 

information och samverkan. Eiwor Arthursson berättade att även på Trekantens 

servicehus samarbetar förtroenderådet med Seniorhälsan, som också är med på 

förtroenderådets sammanträden. Seniorhälsans broschyrer finns bl.a. på servicehusen 

och på träfflokalerna. Det går också bra att kontakta Seniorhälsan direkt eller 

pensionärsorganisationerna.   

 

Förvaltningen informerade att annonsering om Seniorhälsans verksamhet och olika 

aktiviteter görs i lokalpressen. 

 

Ärende 6. Enheternas kvalitetsgarantier 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende 8: Förnyad ansökan om medel för ökad bemanning på boende för äldre 

med demenssjukdomar 2013 

Yvonne Goldberg informerade att Axelsbergs vård- och omsorgsboende tidigare 

erhållit medel för ett ”demensombud”, men att boendet i år ansöker om utökade 

medel för ökad bemanning i verksamheten. Även Axgårdens vård- och 

omsorgsboende ansöker om utökade medel för ökad bemanning. 

 

Pensionärsrådet hade inget att tillägga. 
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Ärende 9: Gemensam upphandling av bemanningstjänster vid tillfälliga vakanser 

inom äldreomsorg och stöd och service för personer med funktionsnedsättning 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende 14: Enheternas verksamhetsplaner 2013 

Verksamhetsplanerna delades ut vid pensionärsrådets sammanträde.  

Pensionärsrådet hade för närvarande inga frågor.  

 

Ärende 16: Patientsäkerhetsberättelser 2012 

MAS inbjuds till nästa sammanträde för närmare redogörelse.  

 

Ärende 17-19 om verksamhetsuppföljningar inom äldreomsorgen 

Gunnar Carlsson hade gjort en sammanställning över uppgifter om utförarna som 

hämtats från verksamhetsuppföljningarna. Utifrån dessa uppgifter har egna 

jämförelser gjorts.  

 

Anneli Rydström tog upp att det är viktigt att tänka på att flera olika förutsättningar 

behöver vägas in när verksamheter jämförs med varandra. Det går inte riktigt att 

jämföra hemtjänst, servicehus och vård- och omsorgsboende eller olika 

hemtjänstutförare med varandra när det t.ex. gäller personal per kund. Här måste 

omfattningen på kundernas/de boendes hjälpbehov också vägas in, då personalen 

dimensioneras utifrån behoven och inte bara utifrån antalet kunder/boende.    

 

§ 8. Rapport från förtroenderåden 

 

Aspuddens förtroenderåd, Marianne Svensk: Förtroenderådet kommer att ha sitt 

första sammanträde i februari för planering av årets aktiviteter.  

 

Nybohovs förtroenderåd, Marianne Svensk: Ordförande har meddelat att 

förtroenderådet upphör med sin verksamhet. Anledningen är att alltför få pensionärer 

anmäler sig till förtroenderådets arrangemang. Till sopplunchen anmälde sig endast 

fem pensionärer. Kvarvarande medel används för någon form av avslutningsfest. 

Inga medel ansöks för 2013. 

 

Förtroenderådet har tagit upp att buskarna som hänger över trottoaren vid 

Nybohovsbacken måste åtgärdas. Snöröjningen har varit mycket dålig.  

 

Trekantens förtroenderåd, Eiwor Arthursson: Förtroenderådet hade möte den 8 

januari, då man bl.a. tog upp att det saknas hyllor och krokar i de ombyggda 

badrummen. Nästa möte är den 11 februari och årsmötet den 20 februari. 

 

Åsens och Kransens förtroenderåd, Bertil Andersson: Bertil hade inget nytt att 

rapportera om. 

 

§ 9.   Övriga frågor 

 Rapport från föreläsningen 

Bertil Andersson rapporterade från seminariet om aktuell forskning inom 

äldreområdet den 15 januari, där det presenterades en mängd siffror och uppgifter. 
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§ 10. Nästa sammanträde 

Nästa sammanträde äger rum tisdagen den 19 mars, start med förmöte kl. 9.00. 

Lokal: Förvaltningen, plan 9, besöksrum 1. 

Agneta Blomkvist, MAS, inbjuds till sammanträdet.  

Fundera på frågor till mötet med presidiet, som är i april.  

 

§ 11.   Sammanträdet avslutas 

Ordförande tackade alla för dagens möte och förklarades därmed sammanträdet 

avslutat. 

 

 

 

 

 

Vid protokollet: Anneli Rydström 


